
capacitate mare; schimbarea tuturor 
surselor de iluminat din şcoala cu unele 
pe tehnologie LED; înfiinţarea a două 
staţii de încărcare electrică la nivelul 
comunei Independenţa. 
Sumele suplimentare reprezentând 
cheltuielile neeligibile ce pot apărea pe 
durata implementării proiectului se vor 
asigura din bugetul local. Primăria 
comunei Independenţa se obligă, de 
asemenea, să asigure spaţii adecvate 
pentru amplasarea unui număr de 2 
staţii de încărcare pentru vehicule 
electrice care va presupune şi 
posibilităţi de staţionare a vehiculelor 
pe perioada încărcării precum şi toate 
activităţile şi costurile necesare pentru 
punerea în funcţiune a staţiilor. 
Contravaloarea celor două staţii ce vor 
fi achiziţionate centralizat de către 
MDLPA este de 292.900,65 lei, inclusiv 

Primarul Gabriel Rădulescu a anunţat contractul pentru: TVA (valoare eligibilă).
luni, 20 februarie, semnarea - reabilitarea Şcolii George Vâlsan din După contractului de finanţare al proiectului Independenţa ( vom avea o școală de 
„Reabilitare moderată a Şcolii George secol 21) implementarea 
Vâlsan din comuna Independenţa, 

- puncte de reîncărcare vehicule 
judeţul Călăraşi”, în cadrul PNRR, acestui proiect, electrice în comuna Independenţa.
Componenta 10 – Fondul Local, 

Urmează și celelalte proiecte. Vă am deplina convingere Prioritatea de investiţii I.3 – 
garantez!”, a transmis primarul Reabilitarea moderată a clădirilor că şcoala George Vâlsan Rădulescu pe contul personal de publice pentru a îmbunătăţi furnizarea 
Facebook. din comuna de servicii publice de către unităţile 

administrativ – teritoriale. Valoarea Proiectul propune: înlocuirea tuturor Independenţa va fi una 
totală eligibilă a proiectului este de geamurilor termopan cu altele de 
2.195.114,63 lei (TVA inclus). ultimă generaţie; anveloparea termică de nivel european”

a clădirii şcolii şi o nouă tencuială „Am promis și mă țin de treabă. Gabriel Rădulescu, decorativă; înlocuirea celor două 2.195.114,63 lei adică aproape 22 
primar comuna Independenţacentrale termice învechite cu una de miliarde lei vechi.  Astăzi am semnat 

ACTUALITATE4 5ACTUALITATE

Senatorul PSD de Călăraşi, Nicuşor 
Cionoiu susţine că Partidul Social 
Democrat a explicat că taxa de 
solidaritate este necesară pentru a 
scădea taxele la salariaţii cu venituri 
mici şi medii adăugând că PNL ar trebui 
să se hotărască dacă e alături de aceşti 
angajaţi cu venituri modeste care 
contribuie substanţial la creşterea 
economică dar care resimt din plină 
creşterea consistentă a preţurilor.
“PNL solicită Ministrului PSD Adrian 
Câciu  să prezinte un plan de scădere a 
inflaţiei şi să reducă CAS cu 5%. Cum se 
poate cere scăderea taxelor fără a se 
pune problema unei soluţii prin care să 
se poată completa diferenţa de bani!
PSD a explicat că taxa de solidaritate 
este necesară pentru a scădea taxele la 
salariaţii cu venituri mici şi medii. În 
acest context greu din punct de vedere să recitească postările şi comunicatele PSD a avut dreptate.
economic, firmele mari şi prospere pot PSD în care ceream reglementarea Într-o perioadă dificilă economic, ar 
plăti măcar 1% pentru aceşti salariaţi. pieţei de energie pentru a opri inflaţia. trebui ca şi companiile mari care au 
PNL trebuie să se hotărască dacă vrea Atunci când PNL spunea că liberalizarea plătit impozite mai mici de 1% din cifra 
să fie alături de aceşti angajaţi care pieţei de energie era benefică şi lor de afaceri să plătească măcar 
muncesc din greu, care contribuie respingea propunerea PSD de această cotă pentru a susţine creşterea 
substanţial la creşterea economică, dar reglementare a pieţei şi de plafonare a veniturilor angajaţilor care contribuie 
care au fost afectaţi puternic de preţurilor, noi arătam că majorarea cel mai mult la dezvoltarea acestei ţări. 
creşterea preţurilor.” Se arată în mesajul preţurilor la energie reprezenta peste O societate în care mulţi lucrători sunt 
postat pe pagina personală de plătiţi cu salariul minim pe economie 70% din creşterea inflaţiei. După 
parlamentarul social-democrat care a acceptarea propunerii PSD privind este total incorectă. Echitatea socială ne 
continuat “Referitor la planul pentru plafonarea preţurilor la energie, inflaţia obligă să ne pese de fiecare cetăţean în 

egală măsură.”scăderea inflaţiei, cei de la PNL ar trebui s-a temperat imediat, ceea ce arată că 

Senatorul PSD de Călăraşi, Nicuşor Cionoiu susţine că 
plafonarea preţurilor la energie şi gaze a fost soluţia 
corectă, măsura adoptată conducând la reducerea  ratei 
inflaţiei cu 1,7% faţă de noiembrie 2022.
„Se văd din ce în ce mai clar beneficiile reglementării 
preţurilor la energie, măsură care a fost adoptată de 
Coaliţie şi Guvern doar în urma insistenţelor PSD. Marea 
provocare rămâne preţul alimentelor. Inflaţia în ianuarie 
a fost cu 1,7 puncte procentuale mai mică decât vârful 
atins în noiembrie 2022, respectiv 15,1% faţă de 16,8%. 
Creşterea anuală a PIB a continuat să decelereze în 
trimestrul III 2022 – la 3,8 la sută de la 5,1 la sută în 
trimestrul II. În prognoza de acum câteva zile, BNR a 
devansat cu 3 trimestre, faţă de prognoza precedentă şi 
se aşteaptă ca rata inflaţiei să scadă la nivelul de o cifră 
încă din trimestrul III al acestui an.”a  scris pe Facebook 
parlamentarul călărăşean care a continuat „PSD este 
preocupat şi caută soluţiile cele mai potrivite pentru 
combaterea scumpirii alimentelor, în special a celor 
esenţiale, care continuă să afecteze marea majoritate a 
populaţiei, ceea ce va contribui major la reducerea şi mai 
accentuată a inflaţiei, atât în beneficiul populaţiei cât şi al 
economiei.”
Rata anuală a inflaţiei a scăzut la 15,1% în ianuarie 2023, 
de la 16,4% în decembrie 2022, în condiţiile în care 
mărfurile alimentare s-au scumpit cu 22,47%, cele 
nealimentare cu 11,88%, iar serviciile cu 10,27%, potrivit 
datelor Institutului Naţional de Statistică, date marţi 
publicităţii.

Senatorul PSD de Călăraşi, Nicuşor Cionoiu i-a a felicitat 
pe componenţii echipei de robotică Danube Robotics din 
cadrul Colegiului Naţional "Barbu Ştirbei" Călăraşi pentru 
rezultatul bun obţinut în cadrul concursului Build The 
Future, subliniind că va fi alături de ei şi la faza naţională, 
programată în perioada 10-12 martie.
„Colegiul Naţional "Barbu Ştirbei" Călăraşi a format mulţi 
tineri ce aduc mândrie oraşului. Echipa de Robotică 
Danube Robotics din cadrul Colegiului a participat în 
perioada 12 -15 februarie alături de alte 81 de echipe din 
ţară şi străinătate la marea competiţie Regională FTC - 
First Tech Challenge, numită Build The Future.
În cele 3 zile de competiţie au câştigat 5 din totalul de 6 
meciuri jucate, astfel s-au clasat pe poziţia 9 şi vor 
participa la faza naţională, ce va avea loc în perioada 10-
12 martie. Mă bucur că am crezut în această echipă de 
copii frumoşi, inteligenţi şi competitivi. I-am susţinut în 
demersul acestei competiţii şi am să o fac şi în competiţia 
ce va urma în martie. Sunt alături de ei şi vreau să îi 
asigur de întreg sprijinul meu în tot ceea ce îşi propun. 
Este momentul să investim în tinerii noştri deoarece ei 
sunt viitorii profesori, ingineri, oameni politici, doctori ai 
ţării. Este de datoria noastră să sprijinim toţi tinerii cu 
rezultate bune, să le dăm aripi, dar şi înţelepciunea 
necesară pentru a putea construi împreună un viitor mai 
bun!”, se arată în mesajul postat pe pagina personală de 
Facebook de parlamentarul social – democrat.

Primarul comunei Grădiştea, Vasile Matei, 
intenţionează să extindă reţeaua de canalizare în 
satele Rasa şi Cuneşti cu ajutorul fondurilor europene. 
Investiţia va contribui în mod substanţial la creşterea 
nivelului de viaţă al populaţiei şi la diminuarea riscului 
de îmbolnăvire. De asemenea prin asigurarea 
utilităţilor se va stimula creşterea economică, 
dezvoltarea localităţii prin construirea de noi locuinţe 
şi ocuparea forţei de muncă.

În acest sens a iniţiat Hotărârea privind implementarea 
proiectului “Extindere reţea de canalizare în satele Rasa şi 
Cuneşti, comuna Grădiştea, judeţul Călăraşi” care a trecut de 
votul aleşilor locali, convocaţi în şedinţă ordinară la finele lunii 
ianuarie.

Proiectul a fi depus în cadrul PNRR, Componenta 1 Managementul 
Apei, C1 Investiţia 1 Extinderea sistemului de apă şi canalizare în 
aglomerări mai mari de 2000 de locuitori echivalenţi, prioritizate 
prin Planul accelerat de conformare cu directivele europene.

Valoarea totală a investiţiei este de 34.349.161,11 lei 
(6.982.246.39 euro)TVA inclus din care valoarea eligibilă este de 
28.898.365,35 lei (5.874.248,47 euro). Cheltuielile neeligibile 
(incluzând TVA) sunt estimate la 5.450.795,76 lei (1.107.997,92 
euro).

Potrivit Hotărârii adoptate, Primăria se angajează să suporte 
cheltuielile de mentenanţă a investiţiei pe o perioadă de minimum 
5 ani. De asemenea se obligă să asigure cofinanţarea proiectului, 
respectiv finanţarea cheltuielilor neeligibile care asigură 
implementarea proiectului.

Numărul locuitorilor deserviţi în urma implementării proiectului 
va fi de 1805 (1.099 în Rasa, respectiv 766 în Cuneşti) iar nivelul de 
racordare a populaţiei la sistemul de canalizare creşte cu 50,44%, 
de la 16,96% cât e în prezent până la 67,40%, la finalizarea 
investiţiei.

Reţeaua de apă uzată se va realiza în sistem gravitaţional din 
conducte PPMs SN4 DN250 pe o lungime de 27.064 metri (16.726 
metri în satul Rasa şi respectiv 10.338 în satul Cuneşti) şi va 
deversa apele uzate menajere în canalizarea existentă din comuna 
Grădiştea. Sistemul de canalizare include 6 staţii de pompare în 
satul Rasa, respectiv 3 în satul Cuneşti.

n Primăria Grădiştea

Comuna Ştefan Vodă are bugetul - Furnizare şi montare sistem de 
aprobat după ce pe 27 ianuarie supraveghere video
consilierii locali au adoptat - Construire de locuinţe pentru tineri 
Proiectul de hotărâre privind / locuinţe de serviciu pentru 
aprobarea bugetului local. Pentru specialişti din sănătate şi învăţământ
acest an, bugetul este estimat la - Extindere Şcoala Gimnazială nr. 2
5.269.000 lei. - Reabilitare şi modernizare sistem 
Executivul Primăriei, condus de de alimentare cu apă
primarul Ionel Zardova, aflat la - Modernizare şi extindere sistem de 
primul său mandat, a elaborat şi canalizare
lista de investiţii preconizate a se 

- Înfiinţare reţea de gaze naturalerealiza în acest an. Pentru finanţarea 
- Reabilitare, modernizare, dotare şi acestora a fost stabilită suma de 
extindere a aşezământului cultural2.303.589,67 lei, însemnând 
- Construirea unei infrastructuri noi excedentul rezultat la finele anului 
pentru învăţământ gimnazial, prin trecut. În 2023, Primăria va derula o 
desfiinţarea corpurilor C1, C2, C3 şi serie de proiecte finanţate din 
C4 a Şcolii Gimnaziale nr. 1fonduri proprii, guvernamentale 
- Construire grădiniţă cu program (PNDL2, PNI Anghel Saligny, CNI şi 
normaleuropene (GAL, POIM şi PNRR).
- Modernizare străzi prin lărgire Iată mai jos lista completă a 
parte carosabilă, realizare rigole investiţiilor propuse pentru anul 
betonate şi podeţe2023:
- Realizare trotuare- Platformă de depozitare şi compost 

gunoi de grajd în comune Ştefan - Ştaţii de încărcare
Vodă - Reabilitare moderată a clădirilor 
- Construire centru mutifuncţional publice pentru a îmbunătăţi 
(capelă) serviciile publice prestate la nivelul 

unităţilor administrativ teritoriale – - Construire sediu primărie
Şcoala nr. 2- Achiziţionare de utilaje pentru 
- Înfiinţare păşuni permanente pe o îmbunătăţirea activităţii serviciului 
suprafaţă de 87 de hectarevoluntar pentru situaţii de urgenţă

n Primăria Roseţi
Senatorul PSD de Călăraşi, Nicuşor Cionoiu a salutat eforturile 
depuse de Ministerul Sănătăţii care a aprobat, prin PNRR, cel mai 
important proiect strategic în infrastructura spitalicească din 
ultimii 30 de ani din România! Bugetul alocat este de peste 2 
miliarde de euro.

„Jalon PNRR important pentru sănătatea publică! A fost aprobat 
cel mai important proiect strategic în infrastructura spitalicească 
din ultimii 30 de ani din România!

După lungi dezbateri, alături de o echipă de profesionişti din 
Ministerul Sănătăţii, Guvernul a aprobat lista celor 27 de investiţii 
în unităţi spitaliceşti din întreaga ţară. Bugetul total alocat este 
2,2 miliarde de euro. Investiţiile vizează construirea de noi secţii şi 
pavilioane cât şi modernizarea, dotarea şi utilarea celor existente, 
cu echipamente şi aparatură medicală. Un criteriu important este 
respectarea cerinţei ca peste 2800 de paturi de spital să fie în 
clădiri reabilitate/modernizate al căror consum energetic este 
mult redus - aproape egal cu zero sau cel puţin cu 20% mai mic 
decât uzual.

Aprobarea acestui proiect de investiţii din sistemul public de 
sănătate din România a fost posibilă datorită eforturilor Partidului 
Social Democrat, a specialiştilor în management medical şi a 
autorităţilor publice locale. Sistemul public de sănătate din 
România are atât de multă nevoie de aceste investiţii!”, a scris 
senatorul Cionoiu pe pagina de Facebook.

Încă o distincţie primită de primarul Nicolae Rîjnoveanu, 
în numele localităţii Roseţi. După ce anul trecut a primit 
din partea Asociaţiei Comunelor din România Trofeul şi 
diploma „Nicolae SABĂU” – „Chintesenţa frumuseţii 
cântecului popular naţional”, în semn de recunoştinţă şi 
înaltă apreciere pentru contribuţia lor la promovarea şi 
păstrarea valorilor şi civilizaţiei tradiţionale specifice 
satului românesc, primarul comunei Roseţi, Nicolae 
Rîjnoveanu a intrat, în acest an, în posesia Trofeului şi a 
diplomei „Dinu SĂRARU”, în semn de recunoştinţă şi 
înaltă apreciere pentru asumarea statutului de factor al 
păcii sociale şi pentru dezvoltarea politicilor de susţinere 
a familiei.
Evenimentul s-a desfăşurat în contextul derulării în 
perioada 5-8 februarie a celei de-a 26-a sesiuni ordinare 
a Adunării generale a ACoR, precum şi a şedinţei 
ordinare pe semestrul I/2023 a Consiliului director al 
ACoR.

N. Cionoiu: Plafonarea 
preţurilor la energie şi 

gaze a fost soluţia corectă!

N. Cionoiu: Mă bucur că 
am crezut în această 

echipă de copii frumoşi, 
inteligenţi şi competitivi

Nicuşor Cionoiu: PSD a explicat că taxa de 
solidaritate este necesară pentru a scădea 
taxele la salariaţii cu venituri mici şi medii

Asociaţia Comunelor din 
România a înmânat 

localităţii Roseţi Trofeul 
„Dinu Săraru” - Ediţia V

N. Cionoiu: A fost aprobat cel 
mai important proiect strategic 

în infrastructura spitalicească din 
ultimii 30 de ani din România!

Primăria Roseţi intenţionează să implementeze în 8. Reabilitare, modernizare şi dotare sediu Primărie: 
acest an un amplu program de investiţii publice în 2.000.000 lei
valoare totală de 117.172.171,97 lei (mai mare cu 9. Construire remiză pentru utilajele din dotarea 
34% faţă de cel din 2021, de 87.598.697,88 lei), din Primăriei: 552.496,36 lei
care 16.683.467,61 lei, bani de la bugetul local (mai 10. Staţii de reîncărcare pentru vehicule electrice: 
mare cu 21% faţă de anul trecut). Toate obiectivele 1.500.000 lei
de investiţii preconizate a se realiza atât cu fonduri 11. Realizare parc fotovoltaic: 17.158.862,36 lei
proprii cât şi guvernamentale şi europene au primit 

12. Extindere reţea canalizare menajeră, racorduri la girul consilierilor locali.
reţeaua de canalizare şi extindere staţie de epurare: 

Din suma totală de 117.172.171, 97 lei, peste 110 5.443.579,23 lei
milioane vor fi alocaţi pentru finanţarea lucrărilor 

13. Extindere iluminat public: 1.750.031,28 leinoi. Peste 6,3 milioane lei vor fi utilizaţi pentru 
14. Realizare de marcaje rutiere, montare finanţarea altor cheltuieli de investiţii. În fine pentru 
indicatoare rutiere şi limitatoare de viteză: 200.000 Lucrări în desfăşurare, Executivul Primăriei a alocat 
leisuma de 100 de mii de lei.
15. Asigurarea utilităţilor (energie electrică, Pentru 2023, Primăria Roseţi dispune de un buget 
canalizare, alimentare cu apă potabilă, etc) + studii de venituri şi cheltuieli de 12.049.000 lei, mai mare 
de specialitate + avize pentru obiectivul de investiţii: cu 27% faţă de cel din 2021 (9.496.000 lei). 
„Construire Sală de Sport Şcolară”: 100.000 leiVeniturile proprii sunt estimate la 4.893.000 lei, mai 
Alte cheltuieli de investiţii – 6.302.683,75 leimari cu 33% faţă de 2022 ( în cuantum de 

3.686.000) 1. Realizare platformă de gunoi: 2.472.350 lei
Programul Investiţiilor Publice pentru anul 2023: 2. Achiziţionare autoturism: 145.775 lei
117.172.171,97 lei din care: 3. Realizarea de investiţii (achiziţionarea de pompe 
Bugetul local: 16.683.467,61 lei submersibile cap. 8 mc / h şi 15 mc / h, la Serviciul 

de Gospodărire a apei: 20.000 leiBugetul de stat: 93.300.468,112 lei
4. Achiziţie utilaj vidanjă: 641.558,75 leiAlte surse constituite cf. Legii: 7.188.236,23 lei
5. Realizare Proiect Tehnic pentru Sistemul de Lucrări noi – 110.769.488,22 lei
Supraveghere Video: 3.000 lei1. Înfiinţare sistem de distribuţie gaze naturale: 
6. Realizare Analiză de risc pentru sistemul de 58.297.072,41 lei
supraveghere video: 5.000 lei2. Reabilitare, extindere şi dotare Grădiniţa cu 
7. Achiziţionare / Construire ponton: 2.820.000 leiProgram Normal „Elisabeta Rosetti”: 15.625.586,46 

lei 8. Dotare cu mobilier (scaune conferinţă – 100 buc.) 
la Centrul de Cultură: 30.000 lei3. Construire şi dotare Dispensar comunal: 

3.640.213,94 lei 9. Achiziţionare computere portabile (laptopuri), 5 
buc.: 25.000 lei4. Amenajare căi de circulaţie interioară în incinta 

Gospodăriei de apă: 219.828,00 lei 10. Extindere sistem de supraveghere video + NVR 
(sistem monitorizare video): 80.000 lei5. Asigurarea utilităţilor (alimentare cu apă 

potabilă), Zona Est – Locuinţe pentru tineri: 11. Lucrări de reparaţii peluza stadionului de fotbal: 
263.968,18 lei 10.000 lei
6. Lucrări de extindere a scenei în aer liber: 12. Achiziţionare staţii de autobuze – 3 bucăţi: 
17.850,00 lei 50.000 lei
7. Lucrări de reabilitare şi modernizare a reţelei de Lucrări în desfăşurare – 100.000 lei
drumuri publice + amenajare spaţii verzi + realizarea 1. Reabilitare, modernizare Şcoală Gimnazială 
a 4 sensuri giratorii: 4.000.000 lei „Iancu Rosetti”: 100.000 lei

Contractul de finanţare al proiectului 
„Reabilitare moderată a Şcolii George Vâlsan 

din comuna Independenţa”, semnat. G. 
Rădulescu: Am promis şi mă ţin de treabă!

Extindere reţea de canalizare 
în satele Cuneşti şi Rasa, 

proiect finanţat prin PNRR

Investiţii de circa 120 de milioane de lei
n Primăria Ştefan Vodă

Bugetul pe 2023, aprobat!



capacitate mare; schimbarea tuturor 
surselor de iluminat din şcoala cu unele 
pe tehnologie LED; înfiinţarea a două 
staţii de încărcare electrică la nivelul 
comunei Independenţa. 
Sumele suplimentare reprezentând 
cheltuielile neeligibile ce pot apărea pe 
durata implementării proiectului se vor 
asigura din bugetul local. Primăria 
comunei Independenţa se obligă, de 
asemenea, să asigure spaţii adecvate 
pentru amplasarea unui număr de 2 
staţii de încărcare pentru vehicule 
electrice care va presupune şi 
posibilităţi de staţionare a vehiculelor 
pe perioada încărcării precum şi toate 
activităţile şi costurile necesare pentru 
punerea în funcţiune a staţiilor. 
Contravaloarea celor două staţii ce vor 
fi achiziţionate centralizat de către 
MDLPA este de 292.900,65 lei, inclusiv 

Primarul Gabriel Rădulescu a anunţat contractul pentru: TVA (valoare eligibilă).
luni, 20 februarie, semnarea - reabilitarea Şcolii George Vâlsan din După contractului de finanţare al proiectului Independenţa ( vom avea o școală de 
„Reabilitare moderată a Şcolii George secol 21) implementarea 
Vâlsan din comuna Independenţa, 

- puncte de reîncărcare vehicule 
judeţul Călăraşi”, în cadrul PNRR, acestui proiect, electrice în comuna Independenţa.
Componenta 10 – Fondul Local, 

Urmează și celelalte proiecte. Vă am deplina convingere Prioritatea de investiţii I.3 – 
garantez!”, a transmis primarul Reabilitarea moderată a clădirilor că şcoala George Vâlsan Rădulescu pe contul personal de publice pentru a îmbunătăţi furnizarea 
Facebook. din comuna de servicii publice de către unităţile 

administrativ – teritoriale. Valoarea Proiectul propune: înlocuirea tuturor Independenţa va fi una 
totală eligibilă a proiectului este de geamurilor termopan cu altele de 
2.195.114,63 lei (TVA inclus). ultimă generaţie; anveloparea termică de nivel european”

a clădirii şcolii şi o nouă tencuială „Am promis și mă țin de treabă. Gabriel Rădulescu, decorativă; înlocuirea celor două 2.195.114,63 lei adică aproape 22 
primar comuna Independenţacentrale termice învechite cu una de miliarde lei vechi.  Astăzi am semnat 
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Senatorul PSD de Călăraşi, Nicuşor 
Cionoiu susţine că Partidul Social 
Democrat a explicat că taxa de 
solidaritate este necesară pentru a 
scădea taxele la salariaţii cu venituri 
mici şi medii adăugând că PNL ar trebui 
să se hotărască dacă e alături de aceşti 
angajaţi cu venituri modeste care 
contribuie substanţial la creşterea 
economică dar care resimt din plină 
creşterea consistentă a preţurilor.
“PNL solicită Ministrului PSD Adrian 
Câciu  să prezinte un plan de scădere a 
inflaţiei şi să reducă CAS cu 5%. Cum se 
poate cere scăderea taxelor fără a se 
pune problema unei soluţii prin care să 
se poată completa diferenţa de bani!
PSD a explicat că taxa de solidaritate 
este necesară pentru a scădea taxele la 
salariaţii cu venituri mici şi medii. În 
acest context greu din punct de vedere să recitească postările şi comunicatele PSD a avut dreptate.
economic, firmele mari şi prospere pot PSD în care ceream reglementarea Într-o perioadă dificilă economic, ar 
plăti măcar 1% pentru aceşti salariaţi. pieţei de energie pentru a opri inflaţia. trebui ca şi companiile mari care au 
PNL trebuie să se hotărască dacă vrea Atunci când PNL spunea că liberalizarea plătit impozite mai mici de 1% din cifra 
să fie alături de aceşti angajaţi care pieţei de energie era benefică şi lor de afaceri să plătească măcar 
muncesc din greu, care contribuie respingea propunerea PSD de această cotă pentru a susţine creşterea 
substanţial la creşterea economică, dar reglementare a pieţei şi de plafonare a veniturilor angajaţilor care contribuie 
care au fost afectaţi puternic de preţurilor, noi arătam că majorarea cel mai mult la dezvoltarea acestei ţări. 
creşterea preţurilor.” Se arată în mesajul preţurilor la energie reprezenta peste O societate în care mulţi lucrători sunt 
postat pe pagina personală de plătiţi cu salariul minim pe economie 70% din creşterea inflaţiei. După 
parlamentarul social-democrat care a acceptarea propunerii PSD privind este total incorectă. Echitatea socială ne 
continuat “Referitor la planul pentru plafonarea preţurilor la energie, inflaţia obligă să ne pese de fiecare cetăţean în 

egală măsură.”scăderea inflaţiei, cei de la PNL ar trebui s-a temperat imediat, ceea ce arată că 

Senatorul PSD de Călăraşi, Nicuşor Cionoiu susţine că 
plafonarea preţurilor la energie şi gaze a fost soluţia 
corectă, măsura adoptată conducând la reducerea  ratei 
inflaţiei cu 1,7% faţă de noiembrie 2022.
„Se văd din ce în ce mai clar beneficiile reglementării 
preţurilor la energie, măsură care a fost adoptată de 
Coaliţie şi Guvern doar în urma insistenţelor PSD. Marea 
provocare rămâne preţul alimentelor. Inflaţia în ianuarie 
a fost cu 1,7 puncte procentuale mai mică decât vârful 
atins în noiembrie 2022, respectiv 15,1% faţă de 16,8%. 
Creşterea anuală a PIB a continuat să decelereze în 
trimestrul III 2022 – la 3,8 la sută de la 5,1 la sută în 
trimestrul II. În prognoza de acum câteva zile, BNR a 
devansat cu 3 trimestre, faţă de prognoza precedentă şi 
se aşteaptă ca rata inflaţiei să scadă la nivelul de o cifră 
încă din trimestrul III al acestui an.”a  scris pe Facebook 
parlamentarul călărăşean care a continuat „PSD este 
preocupat şi caută soluţiile cele mai potrivite pentru 
combaterea scumpirii alimentelor, în special a celor 
esenţiale, care continuă să afecteze marea majoritate a 
populaţiei, ceea ce va contribui major la reducerea şi mai 
accentuată a inflaţiei, atât în beneficiul populaţiei cât şi al 
economiei.”
Rata anuală a inflaţiei a scăzut la 15,1% în ianuarie 2023, 
de la 16,4% în decembrie 2022, în condiţiile în care 
mărfurile alimentare s-au scumpit cu 22,47%, cele 
nealimentare cu 11,88%, iar serviciile cu 10,27%, potrivit 
datelor Institutului Naţional de Statistică, date marţi 
publicităţii.

Senatorul PSD de Călăraşi, Nicuşor Cionoiu i-a a felicitat 
pe componenţii echipei de robotică Danube Robotics din 
cadrul Colegiului Naţional "Barbu Ştirbei" Călăraşi pentru 
rezultatul bun obţinut în cadrul concursului Build The 
Future, subliniind că va fi alături de ei şi la faza naţională, 
programată în perioada 10-12 martie.
„Colegiul Naţional "Barbu Ştirbei" Călăraşi a format mulţi 
tineri ce aduc mândrie oraşului. Echipa de Robotică 
Danube Robotics din cadrul Colegiului a participat în 
perioada 12 -15 februarie alături de alte 81 de echipe din 
ţară şi străinătate la marea competiţie Regională FTC - 
First Tech Challenge, numită Build The Future.
În cele 3 zile de competiţie au câştigat 5 din totalul de 6 
meciuri jucate, astfel s-au clasat pe poziţia 9 şi vor 
participa la faza naţională, ce va avea loc în perioada 10-
12 martie. Mă bucur că am crezut în această echipă de 
copii frumoşi, inteligenţi şi competitivi. I-am susţinut în 
demersul acestei competiţii şi am să o fac şi în competiţia 
ce va urma în martie. Sunt alături de ei şi vreau să îi 
asigur de întreg sprijinul meu în tot ceea ce îşi propun. 
Este momentul să investim în tinerii noştri deoarece ei 
sunt viitorii profesori, ingineri, oameni politici, doctori ai 
ţării. Este de datoria noastră să sprijinim toţi tinerii cu 
rezultate bune, să le dăm aripi, dar şi înţelepciunea 
necesară pentru a putea construi împreună un viitor mai 
bun!”, se arată în mesajul postat pe pagina personală de 
Facebook de parlamentarul social – democrat.

Primarul comunei Grădiştea, Vasile Matei, 
intenţionează să extindă reţeaua de canalizare în 
satele Rasa şi Cuneşti cu ajutorul fondurilor europene. 
Investiţia va contribui în mod substanţial la creşterea 
nivelului de viaţă al populaţiei şi la diminuarea riscului 
de îmbolnăvire. De asemenea prin asigurarea 
utilităţilor se va stimula creşterea economică, 
dezvoltarea localităţii prin construirea de noi locuinţe 
şi ocuparea forţei de muncă.

În acest sens a iniţiat Hotărârea privind implementarea 
proiectului “Extindere reţea de canalizare în satele Rasa şi 
Cuneşti, comuna Grădiştea, judeţul Călăraşi” care a trecut de 
votul aleşilor locali, convocaţi în şedinţă ordinară la finele lunii 
ianuarie.

Proiectul a fi depus în cadrul PNRR, Componenta 1 Managementul 
Apei, C1 Investiţia 1 Extinderea sistemului de apă şi canalizare în 
aglomerări mai mari de 2000 de locuitori echivalenţi, prioritizate 
prin Planul accelerat de conformare cu directivele europene.

Valoarea totală a investiţiei este de 34.349.161,11 lei 
(6.982.246.39 euro)TVA inclus din care valoarea eligibilă este de 
28.898.365,35 lei (5.874.248,47 euro). Cheltuielile neeligibile 
(incluzând TVA) sunt estimate la 5.450.795,76 lei (1.107.997,92 
euro).

Potrivit Hotărârii adoptate, Primăria se angajează să suporte 
cheltuielile de mentenanţă a investiţiei pe o perioadă de minimum 
5 ani. De asemenea se obligă să asigure cofinanţarea proiectului, 
respectiv finanţarea cheltuielilor neeligibile care asigură 
implementarea proiectului.

Numărul locuitorilor deserviţi în urma implementării proiectului 
va fi de 1805 (1.099 în Rasa, respectiv 766 în Cuneşti) iar nivelul de 
racordare a populaţiei la sistemul de canalizare creşte cu 50,44%, 
de la 16,96% cât e în prezent până la 67,40%, la finalizarea 
investiţiei.

Reţeaua de apă uzată se va realiza în sistem gravitaţional din 
conducte PPMs SN4 DN250 pe o lungime de 27.064 metri (16.726 
metri în satul Rasa şi respectiv 10.338 în satul Cuneşti) şi va 
deversa apele uzate menajere în canalizarea existentă din comuna 
Grădiştea. Sistemul de canalizare include 6 staţii de pompare în 
satul Rasa, respectiv 3 în satul Cuneşti.

n Primăria Grădiştea

Comuna Ştefan Vodă are bugetul - Furnizare şi montare sistem de 
aprobat după ce pe 27 ianuarie supraveghere video
consilierii locali au adoptat - Construire de locuinţe pentru tineri 
Proiectul de hotărâre privind / locuinţe de serviciu pentru 
aprobarea bugetului local. Pentru specialişti din sănătate şi învăţământ
acest an, bugetul este estimat la - Extindere Şcoala Gimnazială nr. 2
5.269.000 lei. - Reabilitare şi modernizare sistem 
Executivul Primăriei, condus de de alimentare cu apă
primarul Ionel Zardova, aflat la - Modernizare şi extindere sistem de 
primul său mandat, a elaborat şi canalizare
lista de investiţii preconizate a se 

- Înfiinţare reţea de gaze naturalerealiza în acest an. Pentru finanţarea 
- Reabilitare, modernizare, dotare şi acestora a fost stabilită suma de 
extindere a aşezământului cultural2.303.589,67 lei, însemnând 
- Construirea unei infrastructuri noi excedentul rezultat la finele anului 
pentru învăţământ gimnazial, prin trecut. În 2023, Primăria va derula o 
desfiinţarea corpurilor C1, C2, C3 şi serie de proiecte finanţate din 
C4 a Şcolii Gimnaziale nr. 1fonduri proprii, guvernamentale 
- Construire grădiniţă cu program (PNDL2, PNI Anghel Saligny, CNI şi 
normaleuropene (GAL, POIM şi PNRR).
- Modernizare străzi prin lărgire Iată mai jos lista completă a 
parte carosabilă, realizare rigole investiţiilor propuse pentru anul 
betonate şi podeţe2023:
- Realizare trotuare- Platformă de depozitare şi compost 

gunoi de grajd în comune Ştefan - Ştaţii de încărcare
Vodă - Reabilitare moderată a clădirilor 
- Construire centru mutifuncţional publice pentru a îmbunătăţi 
(capelă) serviciile publice prestate la nivelul 

unităţilor administrativ teritoriale – - Construire sediu primărie
Şcoala nr. 2- Achiziţionare de utilaje pentru 
- Înfiinţare păşuni permanente pe o îmbunătăţirea activităţii serviciului 
suprafaţă de 87 de hectarevoluntar pentru situaţii de urgenţă

n Primăria Roseţi
Senatorul PSD de Călăraşi, Nicuşor Cionoiu a salutat eforturile 
depuse de Ministerul Sănătăţii care a aprobat, prin PNRR, cel mai 
important proiect strategic în infrastructura spitalicească din 
ultimii 30 de ani din România! Bugetul alocat este de peste 2 
miliarde de euro.

„Jalon PNRR important pentru sănătatea publică! A fost aprobat 
cel mai important proiect strategic în infrastructura spitalicească 
din ultimii 30 de ani din România!

După lungi dezbateri, alături de o echipă de profesionişti din 
Ministerul Sănătăţii, Guvernul a aprobat lista celor 27 de investiţii 
în unităţi spitaliceşti din întreaga ţară. Bugetul total alocat este 
2,2 miliarde de euro. Investiţiile vizează construirea de noi secţii şi 
pavilioane cât şi modernizarea, dotarea şi utilarea celor existente, 
cu echipamente şi aparatură medicală. Un criteriu important este 
respectarea cerinţei ca peste 2800 de paturi de spital să fie în 
clădiri reabilitate/modernizate al căror consum energetic este 
mult redus - aproape egal cu zero sau cel puţin cu 20% mai mic 
decât uzual.

Aprobarea acestui proiect de investiţii din sistemul public de 
sănătate din România a fost posibilă datorită eforturilor Partidului 
Social Democrat, a specialiştilor în management medical şi a 
autorităţilor publice locale. Sistemul public de sănătate din 
România are atât de multă nevoie de aceste investiţii!”, a scris 
senatorul Cionoiu pe pagina de Facebook.

Încă o distincţie primită de primarul Nicolae Rîjnoveanu, 
în numele localităţii Roseţi. După ce anul trecut a primit 
din partea Asociaţiei Comunelor din România Trofeul şi 
diploma „Nicolae SABĂU” – „Chintesenţa frumuseţii 
cântecului popular naţional”, în semn de recunoştinţă şi 
înaltă apreciere pentru contribuţia lor la promovarea şi 
păstrarea valorilor şi civilizaţiei tradiţionale specifice 
satului românesc, primarul comunei Roseţi, Nicolae 
Rîjnoveanu a intrat, în acest an, în posesia Trofeului şi a 
diplomei „Dinu SĂRARU”, în semn de recunoştinţă şi 
înaltă apreciere pentru asumarea statutului de factor al 
păcii sociale şi pentru dezvoltarea politicilor de susţinere 
a familiei.
Evenimentul s-a desfăşurat în contextul derulării în 
perioada 5-8 februarie a celei de-a 26-a sesiuni ordinare 
a Adunării generale a ACoR, precum şi a şedinţei 
ordinare pe semestrul I/2023 a Consiliului director al 
ACoR.

N. Cionoiu: Plafonarea 
preţurilor la energie şi 

gaze a fost soluţia corectă!

N. Cionoiu: Mă bucur că 
am crezut în această 

echipă de copii frumoşi, 
inteligenţi şi competitivi

Nicuşor Cionoiu: PSD a explicat că taxa de 
solidaritate este necesară pentru a scădea 
taxele la salariaţii cu venituri mici şi medii

Asociaţia Comunelor din 
România a înmânat 

localităţii Roseţi Trofeul 
„Dinu Săraru” - Ediţia V

N. Cionoiu: A fost aprobat cel 
mai important proiect strategic 

în infrastructura spitalicească din 
ultimii 30 de ani din România!

Primăria Roseţi intenţionează să implementeze în 8. Reabilitare, modernizare şi dotare sediu Primărie: 
acest an un amplu program de investiţii publice în 2.000.000 lei
valoare totală de 117.172.171,97 lei (mai mare cu 9. Construire remiză pentru utilajele din dotarea 
34% faţă de cel din 2021, de 87.598.697,88 lei), din Primăriei: 552.496,36 lei
care 16.683.467,61 lei, bani de la bugetul local (mai 10. Staţii de reîncărcare pentru vehicule electrice: 
mare cu 21% faţă de anul trecut). Toate obiectivele 1.500.000 lei
de investiţii preconizate a se realiza atât cu fonduri 11. Realizare parc fotovoltaic: 17.158.862,36 lei
proprii cât şi guvernamentale şi europene au primit 

12. Extindere reţea canalizare menajeră, racorduri la girul consilierilor locali.
reţeaua de canalizare şi extindere staţie de epurare: 

Din suma totală de 117.172.171, 97 lei, peste 110 5.443.579,23 lei
milioane vor fi alocaţi pentru finanţarea lucrărilor 

13. Extindere iluminat public: 1.750.031,28 leinoi. Peste 6,3 milioane lei vor fi utilizaţi pentru 
14. Realizare de marcaje rutiere, montare finanţarea altor cheltuieli de investiţii. În fine pentru 
indicatoare rutiere şi limitatoare de viteză: 200.000 Lucrări în desfăşurare, Executivul Primăriei a alocat 
leisuma de 100 de mii de lei.
15. Asigurarea utilităţilor (energie electrică, Pentru 2023, Primăria Roseţi dispune de un buget 
canalizare, alimentare cu apă potabilă, etc) + studii de venituri şi cheltuieli de 12.049.000 lei, mai mare 
de specialitate + avize pentru obiectivul de investiţii: cu 27% faţă de cel din 2021 (9.496.000 lei). 
„Construire Sală de Sport Şcolară”: 100.000 leiVeniturile proprii sunt estimate la 4.893.000 lei, mai 
Alte cheltuieli de investiţii – 6.302.683,75 leimari cu 33% faţă de 2022 ( în cuantum de 

3.686.000) 1. Realizare platformă de gunoi: 2.472.350 lei
Programul Investiţiilor Publice pentru anul 2023: 2. Achiziţionare autoturism: 145.775 lei
117.172.171,97 lei din care: 3. Realizarea de investiţii (achiziţionarea de pompe 
Bugetul local: 16.683.467,61 lei submersibile cap. 8 mc / h şi 15 mc / h, la Serviciul 

de Gospodărire a apei: 20.000 leiBugetul de stat: 93.300.468,112 lei
4. Achiziţie utilaj vidanjă: 641.558,75 leiAlte surse constituite cf. Legii: 7.188.236,23 lei
5. Realizare Proiect Tehnic pentru Sistemul de Lucrări noi – 110.769.488,22 lei
Supraveghere Video: 3.000 lei1. Înfiinţare sistem de distribuţie gaze naturale: 
6. Realizare Analiză de risc pentru sistemul de 58.297.072,41 lei
supraveghere video: 5.000 lei2. Reabilitare, extindere şi dotare Grădiniţa cu 
7. Achiziţionare / Construire ponton: 2.820.000 leiProgram Normal „Elisabeta Rosetti”: 15.625.586,46 

lei 8. Dotare cu mobilier (scaune conferinţă – 100 buc.) 
la Centrul de Cultură: 30.000 lei3. Construire şi dotare Dispensar comunal: 

3.640.213,94 lei 9. Achiziţionare computere portabile (laptopuri), 5 
buc.: 25.000 lei4. Amenajare căi de circulaţie interioară în incinta 

Gospodăriei de apă: 219.828,00 lei 10. Extindere sistem de supraveghere video + NVR 
(sistem monitorizare video): 80.000 lei5. Asigurarea utilităţilor (alimentare cu apă 

potabilă), Zona Est – Locuinţe pentru tineri: 11. Lucrări de reparaţii peluza stadionului de fotbal: 
263.968,18 lei 10.000 lei
6. Lucrări de extindere a scenei în aer liber: 12. Achiziţionare staţii de autobuze – 3 bucăţi: 
17.850,00 lei 50.000 lei
7. Lucrări de reabilitare şi modernizare a reţelei de Lucrări în desfăşurare – 100.000 lei
drumuri publice + amenajare spaţii verzi + realizarea 1. Reabilitare, modernizare Şcoală Gimnazială 
a 4 sensuri giratorii: 4.000.000 lei „Iancu Rosetti”: 100.000 lei

Contractul de finanţare al proiectului 
„Reabilitare moderată a Şcolii George Vâlsan 

din comuna Independenţa”, semnat. G. 
Rădulescu: Am promis şi mă ţin de treabă!

Extindere reţea de canalizare 
în satele Cuneşti şi Rasa, 

proiect finanţat prin PNRR

Investiţii de circa 120 de milioane de lei
n Primăria Ştefan Vodă

Bugetul pe 2023, aprobat!
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